

照門國中位於台灣新竹縣新埔鎮，坐落霄裡溪河畔，建校已逾半世紀，全校共三個班，現有學生68人。

照門國中是一所小而美的學校，學校發展的特色課程-多元社團-包括國樂社、球類社、咖啡社、高爾夫球社、花藝社等，國樂團曾榮獲新竹縣音樂比賽優等、技藝競賽表現優異。另彈性學習課程有-與外國人做朋友、永續新生活等，這些都是我們獨一無二的校本課程。

在學習環境設備方面，學校積極增設或整修專科教室，如閱讀空間、多功能藝術教室、諮商團輔室、生科教室、烘焙教室及戶外攀樹場地等，提供學生多元探索體驗課程。

在社區家長參與方面，學校規劃社區總體營造，期盼學校社區化、社區學校化，與社區緊密結合，家長正向參與，與學校共同合作教育孩子。

在課程與教學方面，除了基本學科學習外，我們特別重視學生的個別差異，給予差異化教學，希望引導學生在三年的國中學習生涯中，漸漸發現自己的興趣，進而找到心中的第一志願。

最後，這所歷史久遠的學校，非常注重學生的生活教育及品格教育，所以吸引非學區內的學生就讀照門國中，我們期盼照門國中的孩子都可以成為一位懂得感恩的人，能盡自己的力量，幫助更多人，成為更好的自己。

Zhaomen Junior High School is located in Hsinchu County, Taiwan, on the banks of the Xiaoli River. It has been established over half a century and currently we take care of 68 students in 3 classes.

The school is small and beautiful. Our feature curriculum supports multiple clubs, including Chinese orchestra club, ball sports club, coffee club, golf club, floral design club, etc. The Chinese orchestra club has won several excellent performance awards in various music competitions and skill competitions in Hsinchu County. Also, we develop alternative curriculum, which contains "making friends with people from other countries" and "SDGs courses." All of them have become the nature of our unique school-based curriculum.

We are also continuously building and renovating our featured classrooms, including reading spaces, multi-functional art classrooms, counseling rooms, living technology classrooms, baking classrooms and tree climbing space, etc. They have been wonderful places to immerse our students in expeditionary learning.

Meanwhile, we are dedicated to the community development, striving for a strong connection in school-community relationships. and encouraging parents to join with us to educate our children.

For the curriculum and teaching, we do not only focus on fundamental subject learning, but also pay special attention to the individual differences of students and provide differentiated teaching. We hope to guide our students to find their passions and eventually figure out what their ultimate goal for life is during their junior high school study.

Last but not the least, our school attaches great importance to students' living education and character education. Many students from other school district travel to Zhaomen Village and study in Zhaomen Junior High School for that reason. We hope that every student in Zhaomen Junior High School will learn to appreciate, doing his/her best to become a better person and make a positive impact on the people around.